
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére
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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Navracics Tibor külgazdasági és külügyminiszterhez

Visszaállítják végre a közös kormányülések gyakorlatát? "
címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Nemrég került nyilvánosságra, hogy július elsején Belgrádban szerb-magyar közös kormányülést
tartanak. Örülünk az eseménynek, hiszen a Magyar Szocialista Párt kormányzati id őszaka alatt
kezdeményeztük és a szomszédos országok kormányaival több alkalommal szerveztünk közö s
kormányüléseket Ausztria, Horvátország, Szlovénia, Románia vonatkozásában .

Megmagyarázhatatlan ugyanakkor, hogy a második Orbán-kormány id őszaka alatt a közös
kormányüléseket a határon túli magyar szervezetek és az MSZP kifejezett kérése ellenére se m
voltak hajlandóak megszervezni és működtetni. Holott például Románia vonatkozásában a
szocialista kormányok által megszervezett négy magyar-román közös kormányülésen olyan fonto s
eredmények születtek mint a csíkszeredai magyar, illetve a gyulai román f őkonzulátus megnyitása,
az aradi Szabadság-szobor újbóli felállítása, a Gozsdu-örökség rendezése, valamint a
Sepsiszentgyörgyön és Szegeden megnyitott magyar, illetve román kulturális fiókintézet létesítése .

Reméljük, hogy a július elsején Belgrádban tartandó szerb-magyar közös kormányülésen a
kétoldalú kapcsolatok aktuális kérdései mellett a vajdasági magyarság problémái is terítékr e
kerülnek. Ugyanakkor felvetődik a kérdés, hogy egyszeri alkalomról van szó, vagy a kormány
szemléletváltásáról beszélhetünk? A többi szomszédos ország vonatkozásában is számos olya n
kérdés és megoldásra váró probléma vethet ő fel, amely indokolná ezek ismételt megszervezését .
Kérdezem tehát, hogy a harmadik Orbán-kormány végre belátta a közös kormányülések fontosságát
a kétoldalú kapcsolatokban és folytatni kívánja ennek gyakorlatát ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2014 . június
Demeter Márta

országgyűlési képviselő
(MSZP)
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